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Heius(ANAF): Mi-as dori ca procesul de reforma, inclusiv partea de digitalizare, sa

se realizeze într-un ritm cât mai alert

Presedintele Agentiei Nationale de  Administrare Fiscala (ANAF), Lucian Heius, a declarat joi ca îsi doreste

ca procesul de reforma, inclusiv partea de digitalizare, sa se  realizeze într-un ritm cât mai alert si cât mai

accentuat, iar  finalizarea lui sa nu fie 2025-2026, asa cum este prevazut în PNRR, ci  sa se încerce decalarea

cu "vreun an de zile". 

"Ce se asteapta de la ANAF anul acesta? Întrebarea asta trebuie privita  si din prisma celui care pune întrebarea.

Daca ar fi din partea  Guvernului, se asteapta ca noi sa asiguram resursele financiare necesare  ca statul sa

functioneze - si sa reusim sa ne încadram în acel deficit  de 4,4% din PIB, stabilit prin Planul de convergenta. Daca

puneti  întrebarea dumneavoastra, sunt convins ca v-ati astepta ca sa ne creasca  eficienta în lupta împotriva

evaziunii fiscale, evaziune fiscala care  va afecteaza si pe dumneavoastra, ca si bun contribuabil, fiind în  situatia

de a concura de multe ori pe piata cu firme care nu respecta  regulile si care poate au un avantaj competitional

incorect în asemenea  situatie. Daca întrebam în general si daca ma întrebati pe mine, eu  mi-as dori ca procesul de

reforma, inclusiv partea de digitalizare, sa  se realizeze într-un ritm cât mai alert si cât mai accentuat - si nu 

finalizarea lui sa fie 2025-2026, asa cum este prevazut în PNRR, ci  poate sa încercam sa o decalam, poate cu

vreun an de zile, daca am reusi  - ar fi un lucru extraordinar", a mentionat Lucian Heius, la Conferinta  Anuala de

Taxe PwC România.

În ceea ce priveste gradul de colectare, seful ANAF a subliniat ca  gradul de conformare voluntara la plata a

crescut cu un punct procentual  în 2022 fata de 2021, la 87%, precizând ca, din tot ceea ce se declara,  "87% se

plateste la termen, benevol".

"Cum putem sa crestem gradul de colectare? Gradul de conformare  voluntara la plata a crescut cu un punct

procentual în 2022 fata de 2021  si suntem pe la 87%, care este un lucru extraordinar. Din tot ce se  declara, 87%

se plateste la termen, benevol. Este o realitate si care,  din pacate, în România, am fost obisnuiti ca de cele mai

multe ori sa  scoatem în evidenta doar lucrurile rele, lucrurile spectaculoase, nu si  lucrurile bune care se întâmpla

în economia româneasca. În cazul de  fata, la gradul de conformare voluntara la declarare suntem undeva pe la  92

-93%. Aici trebuie sa mai lucram un pic. Poate si modul în care noi  calculam - daca depui în 26, chiar daca ai

depus declaratia, nu-ti mai  intra în acest indicator. Dar sunt totusi niste indicatori care noua, ca  reprezentanti ai

Fiscului, ne confirma ca marea marea majoritate a  mediului de afaceri a înteles ca este important sa-si plateasca la

timp  impozitele si taxele si are un comportament corect", a mai spus Lucian  Heius.

El a subliniat ca se doreste ca "aceasta conformare voluntara sa creasca de la an la an".

"Încercam sa facem pasi si sa întindem mâna catre contribuabil prin  diverse mijloace. Ultima a fost chiar punerea

pe site a acelui ghid  pentru cei care obtin venituri din tranzactionarea criptomonedelor  pentru ca lucrurile se

schimba, societatea se schimba, modelele de  business se schimba, sursele prin care obtin unii venituri se schimba

-  si atunci trebuie sa mergem si spre aceste modele, chiar daca poate în  prima faza sunt de nisa sau sunt de

pionerat, dar trebuie sa tinem pasul  cu schimbarile care apar în societate si în business, în general", a  adaugat

Heius.

Şeful ANAF a mai afirmat ca aceste proiecte vor continua si în perioada  urmatoare, respectiv masurile de

îmbunatatire, de promovare a  importantei conformarii voluntare, adresând-se diferitelor categorii 

socio-profesionala sau ramuri industriale, dupa caz.

page 1 / 1


